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Z těch významnějších jmenujme: 

l Počtvrté v řadě bylo město Říčany na základě dat 
porovnávajících kvalitu života ve 205 obcích s rozší-
řenou působností a Praze vyhodnoceno jako město s 
nejvyšší kvalitou života v ČR. www.obcevdatech.cz 

l V Říčanech se daří i podnikání. Ve srovnávacím 
výzkumu Město pro byznys 2020 se Říčany celkově 
umístily na druhé příčce v žebříčku podnikatelsky 
nejatraktivnějších měst ve Středočeském kraji. Vyhla-
šovatelem výzkumu již třináctého ročníku byl týdeník 
Ekonom www.mestoprobyznys.cz

l Zanesení povinnosti zelených střech nebo fotovol-
taických panelů pro nové stavby nad 300 m2 přines-
lo Říčanům ocenění - 3. místo - v soutěži Inovativ-
ní OBEC 2030. Vyhlašovatelem soutěže je Sdružení 
místních samospráv ČR (SMS ČR).

Počet obyvatel města Říčany k 31. 12. 2021

Zastupitelé města Říčany po volbě nového starosty prosinec 2021

Ing. Jan Antoš, Ph.D. /KM/, Petr Auředník /KM/ - radní, Ing. Martin Gebauer /KM/, Mgr. Vladimír Kořen /
KM/, PharmDr. Jana Doleželová /KM/, Ing. Jarmila Voráčková /KM/- radní, Mgr. Hana Špačková /KM/- 2. 
místostarostka, Ing. David Michalička /KM/ - starosta, Ing. Pavel Matoška /KM/ - 1. místostarosta, Ing. Jan 
Kužník /KM/,  Ing. Tomáš Skřivánek /KM/, Mgr. Michal Anelt /KM/ - radní, MUDr. Michal Mrázek /STAN/, 
JUDr. Ing. Zdeněk Hraba, Ph.D. /STAN/, David Frydrych /Unie pro sport a zdraví Říčany/, Mgr. Adam Po-
lánský /STAN/, Mgr. Jitka Jančíková /STAN/, Karla Egidová /ODS/, Mgr. Tomáš Krebs /STAN/, (chybí Mgr. 
Jiří Kozák a Ing. Miloslav Šmolík /ODS/)

V roce 2021 proběhlo deset jednání 
Zastupitelstva města Říčany 

Konalo se celkem 29 veřejných projednání:

l Třináct na téma zavedených parkovacích zón
l Jedno k záměru koupaliště
l Dvě k dopravní situaci ulice Jizerská a přilehlé   
    lokality
l Jedno k výstavbě v ulici Krameriova
l Jedno ke změně číslo 5. ÚP
l Devět workshopů pro veřejnost k tvorbě 
    strategického plánu (jeden on-line)
l Dvě v městských částech Pacov a Strašín

„V roce 2020 zaznamenal rozpočet nejvyšší investi-
ce za poslední dvě volební období. Důraz na inves-
tice vede ke zlepšování kvality života říčanských 
občanů s maximální snahou o získání dotační 
podpory všech projektů. Přes covidovou krizi je 
332 milionů Kč v investičním rozpočtu 2021 skoro 
rekordní. Výše získaných dotací, takřka 161 mili-
onů Kč, je výsledkem plánovaných dlouhodobých 
aktivit minulých let a je výbornou vizitkou práce 
vedení města a zaměstnanců městského úřadu.“

Z Říčanského kurýru příspěvku o rozpočtu města 
Martin Gebauer zastupitel za Klidné město a před-
seda finančního výboru

Říčany získaly v roce 2021 
několik ocenění

ČESKÁ 
REPUBLIKA CIZINCI

JAŽLOVICE 156 20

KUŘÍ 158 20

PACOV 922 68

RADOŠOVICE 2 383 307

ŘÍČANY 10 473 592

STRAŠÍN 1 085 88

VODĚRÁDKY 290 25

CELKEM 15 467 1120



V lednu 2021 začalo naplno 
pracovat nové vedení 
říčanské radnice

Po rezignaci dlouholetého starosty Mgr. Vladimíra 
Kořena (rezignoval na funkci starosty a radního) vede 
říčanskou radnici stavební inženýr David Michalička. 
Na jeho dosavadním postu místostarosty města ho na-
hradil podnikatel Ing. Pavel Matoška a sedmičlennou 
městskou radu doplnil grafický designér Mgr. Michal 
Anelt. Všichni jmenovaní jsou zastupitelé zvolení za 
hnutí Klidné město. Nového starostu zvolilo zastu-
pitelstvo na svém prosincovém jednání (16.12.2020) 
devatenácti hlasy. 

V lednovém čísle městského věstníku Říčanský kurýr 
oslovil v úvodníku spoluobčany, nastínil nejdůleži-
tější vize působení v čele města a vyjádřil se také ke 
svým aktuálním pocitům: „Je to pro mě obrovská čest. 
Samotná pozice starosty, ale i důvěra všech zastupitelů 
napříč politickým spektrem jsou zavazující. Velice si vá-
žím možnosti vést naše město. Tady jsem vyrostl, mám 
zde rodinu, spolužáky, známé. Říčany doopravdy a 
upřímně miluji. (…) Budu se snažit hledat rovnováhu. 
Mezi novým a tradičním, mezi dravostí a opatrností, 
mezi městem a místními spolky, mezi lidmi, mladými a 
starými, mezi člověkem, technikou a přírodou…“ (Ří-
čanský kurýr č. 1/2021)

Rok 2021 byl velmi výrazně poznamenán pandemií 
koronaviru. Jedním z prvních úkolů, které si nové ve-
dení vytyčilo, bylo pro obyvatele města i celého ORP 
zařídit velkokapacitní očkovací centrum. Do školy po 
vánočních prázdninách nastoupili jen žáci 1. a 2. tříd, 
ostatní žáci a studenti měli distanční výuku. Dospělí 
v profesích, které to umožňovaly, pracovali na home 
office. Opatření zakazovala veškeré společenské akce, 
nekonaly se plesy, nehrála divadla, kina, nebyly kon-
certy. 

Fungování městského úřadu
Zajištění provozu úřadu nebylo jednoduché s ohle-
dem na nemoci a karantény zaměstnanců, ale i přesto 
se dařilo. Městský úřad často suploval uzavřené úřady 
v jiných městech a tomu odpovídal nápor na služby 
poskytované úřadem. Služby úřad zajišťoval v souladu 

s omezeními dle platných nařízení vlády a metodický-
mi pokyny ministerstva vnitra.

Říčanská nemocnice se zapojila do plošného testo-
vání a navýšila kapacitu testovacího místa
Odběrové místo v říčanské nemocnice bylo součás-
tí celorepublikové sítě odběrových míst, kde uvede-
né testování probíhalo. Nemocnice ve spolupráci s 
městem zajistila navýšení kapacity odběrového místa 
umístěného v areálu nemocnice ve vchodu z ulice Do-
mažlická.

Pomoc města seniorům s očkováním
Dne 15. ledna byl spuštěn centrální rezervační sys-
tém pro registraci k očkování pro občany ve věku 
80+. Město spustilo telefonní linku, která poskytla 
říčanským seniorům pomoc s registrací, příp. i s do-
pravou do očkovacího centra prostřednictvím senior 
taxi. Město Říčany ve spolupráci s Nemocnicí AGEL 
Říčany, a. s., a Krajským úřadem Středočeského kraje 
připravovalo velkokapacitní očkovací centrum. V této 
době ještě nebylo jasné jeho umístění ani kapacita.

Sociální zařízení
Zaměstnanci Domu se pečovatelskou službou SENI-
OR a stacionáře Olga Říčany absolvovali pravidelně 

LEDEN 2021

Překvapte Říčany 

Dne 31. ledna bylo uzavřeno přijímání námětů do 
pátého ročníku participativního rozpočtu.
Radnice v pátém ročníku prověřovala od ledna do 
konce dubna proveditelnost rekordních 39 námětů 
v Překvapte Říčany. V lednu byly dokončeny stavebních práce na 

rekonstrukci fotbalové tribuny FK Říčany.

každý týden testování antigennímu testy. V tomto 
zařízení se dařilo ochránit klienty i zaměstnance bez 
vážnějších problémů.



Velkokapacitní očkovací centrum 
v městské sportovní hale

Říčanská radnice a Nemocnice Agel Říčany a.s. ote-
vřely 24. února očkovací centrum s kapacitou až 500 
lidí denně. V prvních týdnech počítali v centru s 200 
návštěvníky z Říčan i širšího okolí. 

Fungování městského úřadu
Usnesením vlády č. 128 ze dne 14. února 2021 bylo 
uloženo orgánům veřejné moci, aby v rámci všech 
svých pracovišť zahájily omezený provoz vyplývající 
z nouzového stavu. Od pondělí 14. února měly úřady 
fungovat v plném rozsahu úředních hodin jako před 
pandemií. Omezení se například týkalo výkonu všech 
agend, které nejsou bezpodmínečně nutné k zajiště-
ní chodu veřejné správy. Musel být upřednostňován 
písemný, elektronický nebo telefonický kontakt s kli-
enty před osobním jednáním nebo zajištěn chod jed-
notlivých útvarů vždy nejnižším možným počtem za-
městnanců přítomných na pracovišti. Úřady musely 
zajistit činnost tak, aby případné karanténní opatření 
neohrozilo akceschopnost orgánu, např. střídáním 
oddělených skupin zaměstnanců nebo prací na dálku.

ÚNOR 2021
Investiční akce:

l Altán u Mlýnského rybníka má základy

l Staví se chodníky v ulici Olšany 

l Napuštění přírodní vodní nádrže Rozpakov

l Říčanská radnice za posledních 5 let nechala 
  odbahnit a opravit všechny říčanské rybníky  
  Mlýnský, Marvánek, Jureček, Srnčí a nakonec se    
   podařilo v roce 2019 vyřešit majetkoprávní vztahy 
  také u nádrže Rozpakov. Po dokončení stavby a po 
  částečném napuštění v únoru pak zamrzlý Rozpa
  kov lákal k bruslení.

l Odbahněný Rozpakov a terénní úpravy 
   proti erozi



Čísla nakažených a bohužel i mrt-
vých v souvislosti s covidem-19 v 
ČR stoupala. Od 1. března začalo 
platit jedno z nepřísnějších protico-
vidových opatření: vláda zakázala 
pohyb mezi okresy. 

Lidé mohli okres, kde bydlí, opouštět jen za účelem 
cest do zaměstnání nebo k lékaři, vybaveni potvr-
zením od zaměstnavatele, žádankou od lékaře nebo 
čestným prohlášením, že se tak skutečně děje.  Přes 
den šlo, až na stanovené výjimky, pobývat jen v místě 
svého trvalého pobytu. Současně platil zákaz volného 
pohybu mezi 21. a 5. hodinou. Vlastnictví psa a nut-
nost jeho venčení opravňovalo i k nočním procház-
kám.

Nové testovací místo na COVID–19
Vzhledem k epidemické situaci, vládním nařízením 
a téměř vyčerpaným kapacitám míst pro testování na 
COVID-19 v Říčanech a okolí se město rozhodlo zří-
dit další odběrové místo. Ve spolupráci se společnos-
tí CityLab vzniklo v polovině března na Masarykově 
náměstí naproti Základní umělecké škole. Testování 
PCR metodou a antigenními testy na přítomnost anti-
genu viru SARS-CoV-2 se provádí nadále po před-
chozí registraci.

Školení a webináře
On-line setkání pedagogů, ředitelů mateřských a zá-
kladních škol i rodičů v kurzech pořádaných Místním 
akčním plánem (MAP) rozvoje vzdělávání v ORP Ří-
čany. Online se uskutečnila i velká konference Pošli to 
dál! organizovaná říčanským muzeem dne 23. března. 

Hodina Země
V sobotu 27. března Říčany potemněly a připojily se 
tak k celosvětové akci na podporu klimatu Hodina 
Země 2021 (pořádá Světový fond na ochranu příro-
dy).
 

BŘEZEN 2021 Investiční akce a opravy

l Dokončení chodníku v ulici Olšany 

l Zahájení stavby chodníku v ulici Mánesova

l Zahájení stavby Obnovení podchodu pod tratí

l Úpravy parku Marie Pujmanové u Domova Pod 
Kavčí Skálou (cestičky a mobiliář)

Pokračuje příprava strategického plánu města 
Vize pro Říčany 2040 
Po úvodním sběru dat od úřadu města Říčany bylo 
osloveno zastupitelstvo města pro sdílení jejich 
vize. Každý politický klub v rámci zastupitelstva 
vypracoval svoji vizi pro Říčany 2040 se seznamem 
prioritních projektů. Zastupitelé měli k dispozici 
výstupy z úvodního sběru dat od úřadu: shrnutí, 
seznam hlavních témat a seznam koncepčních a 
strategických dokumentů, které by měli podle úřa-
du být brány v potaz při tvorbě strategického plánu. 
Zastupitelé si na závěr navzájem představili své vize 
pro Říčany a během facilitované diskuze doplnili 
další témata, která jim v představených vizích chy-
běla. Tento dokument shrnuje vizi pro Říčany 2040, 
která je opřena o výstupy tří politických klubů za-
stupitelstva: Klidné město, STAN, ODS. Výstup je k 
dispozici na webu města.



Projekt Revitalizace sídlišť vstoupil 
do další fáze. Koncept revitalizace 
veřejných prostranství říčanských 
sídlišť byl projednán s vedením 
města Říčany a zveřejněn. Návrh 
vychází především z podnětů získa-
ných od obyvatel, kteří se aktivně 
zapojili do participace, a z celko-
vých analýz jednotlivých území. Z 
důvodu přetrvávající pandemické 
situace nebylo možné uskutečnit 
setkání a představit návrh projektu, 
jak bylo předem plánováno. 

Proto obyvatelé sídlišť Haškova, Kavčí skála, Olivovna 
a Komenského náměstí obdrželi do svých schránek 
tištěnou formu návrhu změn společně s dotazníkem 
k připomínkování a zjištění priorit pro další postup 
revitalizace. Na sídlištích byly umístěny výstavní pa-
nely o projektu. Informace v plném rozsahu jsou stále 
dostupné také na webových stránkách města Říčany.

Zápis k povinné školní docházce do základních škol 
zřizovaných městem 
V roce 2021 proběhl ve dnech 7. – 9. dubna 2021. 
Také letos se po elektronickém vyplnění přihlášky do 
škol dostavili jen zákonní zástupci dětí, kvůli pande-
mii děti do školních budov přijít nemohly. Podáno 
bylo celkem 379 přihlášek z čehož dětí z Říčan bylo 

247. „Na dvou školách bude nutné navýšení kapacity, 
tentokrát už poslední možné. Více žáků naše školy ne-
pojmou,“ sdělila místostarostka a odpovědná radní za 
oblast školství Hana Špačková.

 
Dotace města Říčany v programu PROVOZ 2021
O dotaci na provoz v roce 2021 požádalo 34 organiza-
cí v celkové výši 3 563 500 Kč. Rozdělení dotací pro-
jednávalo zastupitelstvo na svém zasedání 14. dubna 
2021. Schválilo rozdělení finančních prostředků na 
jednotlivé žádosti podané v programu Provoz 2021 ve 
výši 75 % z výše dotace navrhované Hodnotící komi-
sí. Celkem bude v programu Provoz 2021 rozděleno 2 
672 625 Kč.

V dubnu stále nešlo pořádat hromadné společen-
ské akce, ale město se snažilo připravit i tak zají-
mavý program pro volný čas. Vznikla tak napří-
klad putovní výstava solarografických snímků z 
našeho města. Posledního dubna zahájilo provoz 
autokino na parkovišti ve Wolkerově ulici. 

V pondělí 12. dubna došlo k rozvolnění proticovido-
vých opatření. Skončil zákaz cestování mezi okresy 
nebo venkovního sportování ve skupině. Do škol se 
začali vracet žáci a začali se pravidelně testovat na pří-
tomnost koronaviru v těle. Distribuci testů i ochran-
ných pomůcek od státu zajišťovalo město prostřed-
nictvím managera krizového řízení a také odboru 
školství a kultury.

Lockdown měl neblahý vliv na produkci odpadu 
z domácností. 
Odpad se hromadil nejen u stanovišť na separovaný 
odpad, ale se zvýšeným pohybem lidí po okolí se začal 
hromadit i v přírodě. Bylo nutné zařadit mimořádné 
svozy. Ke stanovištím byly pořízeny cedule s návodem 
jak správně třídit. Radnice po vzoru skandinávských 
zemí podpořila trend zvaný Plogging - fitness aktivita 
spojená s úklidem veřejného prostranství. Technická 
správa města na podporu úklidu instalovala u vstupů 
do lesa popelnice s informační cedulí. Pytle na odpad-
ky jsou z ekologicky odbouratelného materiálu – zá-
kladem je kukuřičný škrob. Město materiálně zajistilo 
i každoroční celorepublikovou akci Ukliďme Česko. 

Říčanská rukavice 
V roce 2021 vznikl projekt pro aktivní část veřejnosti, 
která se ráda zapojí do údržby veřejných prostor. Ten-
to projekt nazvaný Říčanská rukavice má na starosti 
radní Petr Auředník. Město by rádo pomohlo vytvořit 
podmínky, které budou snahu aktivních obyvatel (ať 
už jednotlivců nebo občanů shromážděných ve spol-
cích a sdruženích) ulehčovat a podporovat. 
Závady hlásí občané i do mobilní aplikace Říčany v 
mobilu. Ta byla oceněna v 16. ročníku soutěže IT pro-
jekt roku (únor 2019). Vyhlašovatelem je Česká aso-
ciace managerů IT (Cacio) Aplikace zaznamenala již 
přes 7 tisíc stažení.

DUBEN 2021 Ukončení veřejné sbírky pro obětavé zdravotníky
Celkový výtěžek činil k 15. 4. 2021 částku 548 853,89 
Kč. Během konání sbírky se podařilo vypátrat pouze 
dvě takto postižené rodiny. Každé z nich byla věno-
vána částka 150 000 Kč formou darovací smlouvy. Na 
účtu určeném pro uvedenou sbírku zbývala k 15. dub-
nu 2021 částka 248 853,89 Kč. 
Zbývající částka byla věnována Thomayerově nemoc-
nici ve prospěch osob (včetně zdravotníků) léčených 
na Pneumologické klinice 1. lékařské fakulty Univer-
zity Karlovy a Fakultní Thomayerovy nemocnice za 
účelem pořízení vybavení pro tuto kliniku. 

Finanční příspěvek pro spádovou krčskou nemoc-
nici. Říčany přispěly prostřednictvím Nadačního 
fondu Kapka naděje částkou 133 tisíc ke vzniku 
nového stacionáře pro děti. Jedná se o peníze, které 
byly vybrány v rámci dvou ročníků letního filmové-
ho festivalu. 

Na farmářské trhy autobusem „Městské“
V sobotu 17. dubna se opět otevřely farmářské trhy na 
Masarykově náměstí. V souvislosti s nimi zavedla rad-
nice i novou autobusovou linku říčanské MHD. Jezdí 
v pravidelných intervalech mezi 7. a 15. hodinou. 

Městské lesy
Správě městských lesů se podařilo osázet většinu ho-
lin, které vznikly v předchozím roce v důsledku pů-
sobení kůrovcové kalamity. Přes nepřízeň covidové 
doby bylo vysázeno zhruba 11 hektarů, což ve výsled-
ku znamená cca 50 tisíc kusů stromů. Smrkové mo-
nokultury byly nahrazeny ve větší míře duby, jedlemi, 
buky a v menším množství také habry a javory. V roce 
2021 se správa městských lesů soustředila zejména na 
pěstební činnost.



Z radnice po deseti letech odchází 
vedoucí úřadu tajemník Ing. Tomáš 
Mařík.

Zápis do mateřských škol zřizovaných městem Říčany 
v roce 2021 proběhl ve dnech 3. – 4. května. 

Městský úřad
U vchodu do budovy na Komenského náměstí byl 
uveden do provozu průzkum spokojenosti klientů v 
podobě dotykového displeje. Stejný průzkum byl za-
veden i v prosinci v další budově úřadu v ulici Me-
lantrichova, kde mohou ohodnotit klienti přístup 
úředníků stavebního úřadu. Výsledky průzkumu má 
k dispozici tajemník úřadu.

Příprava Tehovské spojky by měla pokračovat
Říčany a další obce z okolí jednaly o další přípravě 
projektu nové silnice. Ta by v budoucnu mohla spojit 
D1 a Černokosteleckou a ulevit by měla vedle Tehova 
či Strančic právě Říčanům. Kromě starostů okolních 
obcí se schůzky účastnil projektant (AF Cityplan) a 
zejména zadavatel – Středočeský kraj a KSÚS. Kraj 
zastupoval náměstek hejtmanky a radní pro dopravu 
Martin Kupka. 

Za naše město se kromě starosty Ing. Davida Mi-
chaličky účastnil i říčanský a krajský zastupitel Ing. 
Miloslav Šmolík. Výsledkem jednání je konsenzus 
starostů, že příprava výstavby se může opět rozběh-
nout. Podmínkou však je zpracování aktualizovaného 
dopravního průzkumu, abychom věděli, jaké dopady 
a změny může nová propojka přinést. Jednoznačně 
též zaznělo, že Tehovská spojka nesmí vzniknout dří-
ve, než bude zprovozněn Pražský okruh, stavba 511 
- D1-Běchovice.

Do práce na kole
K celostátní výzvě Do práce na kole se připojily od 1. 
do 31. května opět po roce i Říčany. Také zaměstnanci 
úřadu sestavili několik týmů. Závěrečný večírek s vy-
hlášením výsledků proběhl 10. června na cyklostezce 
u altánu u rybníka Rozpakov. Organizátoři Markéta 
Hubínková a Zdeněk Vávra zde přivítali i starostu Da-
vida Michaličku, jednoho z pravidelných účastníků 
akce.

Dotace na akce v Říčanech v roce 2021 
Zastupitelstvo města Říčany schválilo na svém zase-
dání dne 12. 5. 2021 rozdělení finančních prostředků 
na žádosti podané v programu Akce 2021 v celkové 
výši 991 837 Kč.

Výročí konce druhé světové války
V sobotu 8. května si Říčany připomněly Den vítěz-
ství. Věnec k pomníku na náměstí položila místosta-
rostka Hana Špačková, senátor Zdeněk Hraba a další 
zastupitelé města.

Rozvolnění opatření umožnila otevřít muzea, a to i 
to říčanské s novou výstavou Jídlo napříč staletími.

Online Přes okýnko fest
Místní interpreti Sabina Ludányiová, Green Day Re-
vival Praha a Botox zahráli a zazpívali v KC Labuť 
13. května od 19 hodin. Vzhledem k proticovidovým 
opatřením nemohli hrát pro posluchače přímo v sále, 
ale koncert přenášel YouTube kanál, Autokino Říčany 
a linul se také z reprobeden v okně starostovy pracov-
ny.

KVĚTEN 2021 Investiční akce a opravy
l Parkoviště pod hradem téměř hotovo 

l U nádraží byl zbourán dřevěný sklad a vzniklo 
    zde další místo pro parkování

l Rekonstrukce ulice Dukelské zahájena

l Stavba zvýšené křižovatky Jizerská a Oravská 
    zahájena

l Probíhá odvlhčení ZUŠ 

l Staví se podchod pod tratí, altán u Mlýnského 
    rybníku, pokračuje stavba MŠ Větrník 
    a intenzifikace ČOV

l V souvislosti s plánovanou výstavbou nové školy 
    na Komenského náměstí byla 19. května 
    instalována nová podzemní trafostanice. 

Lodičky na Mlejňáku
Po zimní přestávce byl spuštěn provoz lodiček na 
Mlýnském rybníce v centru města. Vesla si lze nově 
půjčit nedaleko rybníka ve Wolkerově ulici (dříve to 
šlo jen v infocentru na náměstí). Poplatek je 20 Kč, 
vratná kauce činí 500 Kč. Službu pro město zajišťuje 
rodina Machova. 



Dále se rozvolnila hygienická opat-
ření a ve městě začal opět čilý ruch 
na zahradách, na ulicích, u obcho-
dů a restaurací. Po pauze se konaly 
první sportovní závody. Na Masa-
rykově náměstí začal úřadovat sta-
rosta v nové venkovní kanceláři u 
kostela. 

Na úřad nastupuje nový tajemník 
Na pozici vedoucího úřadu v Říčanech nastupuje od 
1. 6. 2021 Jaroslav Brandejs.  Nový tajemník má vystu-
dované právo na Západočeské univerzitě v Plzni, ma-
nagement na Central European Management Institute 
v Praze (titul MBA) a specializaci na pracovní právo 
v Ústavu práva v Praze (titul LL.M., Master of Law). 

Odstartovala diskuse k Revitalizaci 
Masarykova náměstí
Koncem června byl na Masarykově náměstí instalován 
obytný modul, zdarma zapůjčený společností KOMA. 
Po celé prázdniny zde měl ve vybraných časech hodi-
ny pro veřejnost starosta města. Dočasně instalovaná 
letní kancelář však sloužila hlavně pro diskusi k pro-
jektu Revitalizace Masarykova náměstí. Měli zde zá-
zemí brigádníci, kteří sbírali podněty od návštěvníků 
náměstí. Dotazník měl jak kratší papírovou podobu, 
tak podrobný elektronický formulář. Výstupy budou 
sloužit jako podklad pro architekty. Součástí byly také 
výstavní panely s historickými fotografiemi náměstí.

ČERVEN 2021
Na Moravě řádilo tornádo a Říčany se okamžitě 
zapojily do pomoci postiženým obcím 
Sociální odbor v Říčanech byl dokonce jeden z prv-
ních, který kontaktoval kolegyně v postižené oblasti 
a nabídl pomoc. Obyvatelé našeho města spontánně 
reagovali a kontaktovali úřad s nabídkou pomoci. Vše 
pak osobně na Moravě předaly zástupkyně města za 
pár dní po šokující události, další vlna pomoci násle-
dovala v polovině srpna. Do pomoci se aktivně zapojil 
charitativní obchod Koloběh. Kromě finanční podpo-
ry a potravinových poukázek nasměrovaly Říčany po-
moc na obnovu základní a mateřské školy v Moravské 
Nové Vsi.

Přípravy na nový parkovací systém 
V červnu se v ulicích Říčan začalo s realizací svislého 
a vodorovného dopravního značení, s instalací zpo-
malovacích polštářů a dalších opatření, která jsou 
spojena se zavedením parkovacích zón. Vyšla speciál-
ní příloha věstníku, který obsahoval souhrn informací 
o fungování parkovacích zón, které mají být spuště-
ny o prázdninách. Zároveň začaly fungovat speciální 
webové stránky a facebookový profil Parkuj dobře. 
Pravidelně se scházela pracovní skupina napříč celým 
úřadem, která projekt připravovala pro úspěšné spuš-
tění. Zahrnovala vedoucí pracovníky OTS, OSAD, 
OKS, městské policie, IT, právní oddělení, externě na-
jatých firem (projektant, software) a vedení radnice.

Participativní rozpočet
V průběhu června proběhlo hlasování v 5. ročníku 
parcipativního rozpočtování Překvapte Říčany. Zapo-
jilo se do něj celkem 988 občanů, kteří metodou D21 
vybírali projekty ve 2 kategoriích: velké a malé inves-
tiční projekty. Na kategorii velké projekty, kdy se cena 
jednoho projektu pohybuje mezi 500 tisíci až 2 mili-
ony, vyčlenilo město 4 miliony korun. Na malé pro-
jekty, ve kterých je cena jednoho projektu mezi 0 až 
500 tisíci, 1 milion korun.  Hlasovat mohli obyvatelé 
města registrovaní v Řídím Říčany elektronicky přes 
zvací email, papírově v infocentru a poprvé se do hla-
sování mohli zapojit přes Portál občana města Říčany. 
Vybírali z 10 velkých projektů a 17 malých.

Altán u Mlýnského rybníka
Nový dřevěný altán u Mlýnského rybníka je hotový. 
Nabízí pohled na panorama Říčan s kostelem, školou 
a zříceninou středověkého hradu.

Výstavy ve městě 
Na dvoře Husovy knihovny byly vystaveny sochy 
místního výtvarníka Martina Vavryse, vernisáž pro-
běhla 10. června a výstava byla zájemcům přístupná v 
otevírací době Husovy knihovny do konce léta.

Koncerty ve venkovním prostoru
Koncerty na vlnách hudby a naděje se rozezněly v are-
álu rybníka Jureček stejně jako v loňském roce. Hou-
slista Pavel Šporcl na nich v pátek 18. a v sobotu 19. 
června přivítal i zajímavé hosty: kapelu Troufalost, 
beatboxera Jara Cossigu, operní pěvkyni Janu Šrejma 
Kačírkovou, úspěšné žáky ZUŠ Říčany a cikánskou 
cimbálovou kapelu Gipsy Way Ensemble.
Na dvoře Husovy knihovny a v hradní zahradě se v 
červnu konaly koncerty klasické a populární hudby.

Rušný víkend před prázdninami 
V sobotu 26. června pořádalo město již tradičně Dět-
ský den tentokrát podél cyklostezky. Na obou koncích 
města připravila aktivity pro děti Billa, na Lázeňské 
louce přichystaly bohatý program místní organizace 
a spolky. Studentské koncerty pod názvem Říčanský 
Mini Majáles navštívili zájemci v prostoru pod nádra-
žím u Cesty svobody v neděli 27. června. 



V Říčanském kurýru byly zveřejně-
ny výsledky dotazníkového šetření 
Koncept revitalizace sídlišť. Při-
pomínkovalo ho 260 responden-
tů z 1200 oslovených říčanských 
domácností. Jejich vyhodnocením 
se zabývá úřad, konkrétně Odbor 
správy majetku. Výsledky pouka-
zují na nespokojenost se stavem 
chodníků a komunikací, chybějící-
mi parkovacími místy a nedostat-
kem míst k odpočinku. Rezidenti 
by ocenili i více zeleně s lepší péčí. 
Podle výsledků šetření začne úřad 
s přípravou projektů, které vyžadují 
delší projektovou přípravu a schvá-
lení investičního záměru. To se týká 
zejména rekonstrukcí komunikací a 
oprav chodníků. 

Od července jezdí další vůz SENIOR TAXI
Říčanská radnice se rozhodla navýšit službu SENIOR 
TAXI o další vůz a okruh cest rozšířit až do Prahy. Za 
dotovanou cenu 15 Kč jezdí po městě (včetně míst-
ních částí) dva vozy. Za sto padesát korun se zájemci 
můžou svézt do vybraných zdravotnických zařízení v 
hlavním městě.

Od července byl zahájen prodej parkovacích karet pro 
projekt Parkuj dobře v Říčanech v infocentru na Ma-
sarykově náměstí.

ČERVENEC 2021
Dotazník ke strategickému plánu města VIZE 2040 
byl spuštěn elektronicky a také papírové formě 
(vytištěn v kurýru). V říjnu byl rozeslán prostřed-
nictvím emailů registrovaným obyvatelům v Řídím 
Říčany.

Někteří zastupitelé města ostře vystoupili proti 
stavebnímu záměru vybudování 140 servisovaných 
apartmánů v Alfa Tower. 
Investor s městem nejednal a neřešil dopravní zátěž. 
Zastupitelé nesouhlasí a vedení města pověřili, aby 
učinilo veškeré právní kroky k pozastavení stavby. In-
vestor pro změnu využití objektu volil postup certifi-
kátem autorizovaného stavebního inspektora změnou 
stavby před dokončením. V souvislosti s projednáva-
ným projektem Alfa Tower se vzdal členství v porad-
ním orgánu města - Výboru pro územní plánování a 
regionální rozvoj - říčanský projektant Václav Stein-
haizl. Ve výboru působil 10 let jako nominant říčan-
ské ODS. Coby zástupce investora, společnosti Viho-
rev Development Prague East, s. r. o., je však patrně ve 
střetu zájmů. 

Za měsíce červen a červenec eviduje OTS 
z důvodu řádění přírodních živlů mnoho krizo-
vých událostí na městském majetku. 
Jedná se především o poškození kanalizační sítě a 
ostatní infrastruktury vlivem vydatných dešťů, ze-
jména pak mlatových chodníků, podemletí mnoha 
zpevněných ploch, poškození městské zeleně vět-
rem, stovky popadaných stromů atd. To velmi kom-
plikuje péči o zeleň a pravidelnou seč technickým 
službám města.

Investiční akce
l Realizace podchodu pod železniční tratí úspěšně 
pokračuje.
l Roste i nová MŠ Větrník.



Dne 16. srpna byl spuštěn dlouho 
připravovaný projekt Parkování pro 
domácí. Moderní parkovací systém 
parkovacích zón začal platit v rozší-
řeném centru města. 
Řidiči mohou za parkování platit 
nejen v parkomatech kartou a ho-
tově, ale i prostřednictvím mobilní 
aplikace MPLA. Ti, kteří mají před-
placenou roční kartu, platí pouze na 
náměstí. 

Na setkání s přípravným týmem celého projektu Par-
kuj dobře dne 18. 8. do velkého sálu městského KC 
Labuť dorazilo několik desítek osob, další tři stovky 
sledovaly setkání on-line.

V městské sportovní hale skončilo očkování. Poda-
řilo se naočkovat téměř 50 000 dávek, pokračovat 
se bude již v nemocnici. Od září bude hala opět 
sloužit sportovním klubům. 

SRPEN 2021
Investiční akce 

l Začala kompletní rekonstrukce ulice Nedbalova. 
Vybudována a opravena bude dešťová a splašková 
kanalizace a vodovod. V druhé etapě firma vybu-
duje jednostranný chodník, opraví povrch komu-
nikace a instaluje veřejné osvětlení. 

Proběhl 4. ročník letního kina
Týdenní program pořádaný radnicí na různých mís-
tech po městě vynesl výtěžek ve výši 70 tisíc korun 
pro Nadaci Kapka naděje. Šek byl prezidentce nadace 
předán na listopadovém jednání zastupitelstva. V 
srpnu zněl jazz a swing v rámci již 11. ročníku festi-
valu Pohoda džez, který město pořádá ve spolupráci s 
místními restauratéry.



Říčanská radnice od září nabídla 
službu BABY TAXI. Dva vozy Senior 
taxi od září fungují také v režimu 
Baby taxi. Kromě seniorů budou 
moci vozy dopravovat i děti do sed-
mi let s doprovodem. Za patnáct 
korun se pečující osoba s dítětem 
může svézt do vybraných zdravot-
nických zařízení po Říčanech a na 
nádraží.

Skauti mají nové klubovny
V sobotu 11. září Skautské středisko Lípa v Říčanech 
slavnostně otevřelo rovnou dvě nové klubovny. Pů-
vodní klubovna z roku 1968 již dosluhovala, a proto 
se skauti rozhodli vybudovat nové zázemí. Požár v 
září minulého roku však starou klubovnu zcela zni-
čil a nová ještě nebyla dokončena. Největší částí – dva 
miliony korun přispělo město Říčany. Nový moderní 
projekt by nevznikl bez finančního přispění dobrovol-
ných dárců, kteří posílali peníze na veřejnou sbírku. 
Další finance poskytly různé soukromé i státní orga-
nizace a nadace.

ZÁŘÍ 2021 Investiční akce a opravy

l Havarijní oprava komunikace v úseku ulice 
Březinova 
l Rekonstrukce komunikace Dukelská – Táborská 
dokončena 
l Po několika měsících byla opět zprovozně-
na spodní část komunikace Dukelská pro pěší i 
automobilovou dopravu. Součástí této investiční 
akce byla výstavba inženýrských sítí, realizace pěší 
propojky mezi Dukelskou a Táborskou ulicí a sa-
mozřejmě i výstavba chodníku a veřejného osvět-
lení podél Dukelské včetně nových konstrukčních 
vrstev komunikace a jejího povrchu. V průběhu 
výstavby se situace zkomplikovala havarijním 
stavem plynovodního potrubí, takže bylo třeba 
v rámci jedné stavby zkoordinovat jak výstavbu 
komunikací, tak výměnu plynovodního řadu.
l V druhé polovině září začala realizace výměny 
umělého povrchu herní plochy hřiště u ragby na 
Lázeňské louce dokončena byla o měsíc později.

Městské slavnosti s podtitulem hudbou ke zdraví
Na Lázeňské louce byla připravena tři podia, na kte-
rých se střídal jeden program za druhým. Celá akce 
se uskutečnila za finančního přispění Středočeského 
kraje. 



Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu 
ČR ve dnech 8. a 9. října 2021 V Říčanech 
vyhrála koalice Spolu (38,95 %) před koalicí 
Piráti a STAN (25,77 %), ANO (16,4 %). Vo-
lební účast byla vysoká 75,47 %.

CZECH POINT otevřen v nových prostorách
Od poloviny října klienti navštěvují Czech POINT v 
novém místě v přízemí Staré radnice. Díky přesunu 
z hlavní budovy úřadu, kam museli klienti zdolávat 
vysoké schodiště, se tak pro občany mnoho úkonů 
zjednodušilo a zpřístupnilo.

V říjnu a listopadu probíhaly na několika místech 
ve městě workshopy s veřejností ke strategickému 
plánu města VIZE 2040.

Soud rozhodl v kauze byty na Komenského 
náměstí
Okresní soud Praha-východ dne 23. září 2021 vynesl 
rozsudek, že smlouva o smlouvě budoucí o převodu 
vlastnického práva k bytové jednotce je platná. Město 
má převést dalších více než 60 bytů na Komenského 
náměstí č.p. 2000 a 1999 v Říčanech na základě 20 let 
starých smluv. Zastupitelstvo města rozhodlo na svém 
říjnovém jednání, že se město nebude proti rozsudku 
odvolávat. Byty tak budou převedeny, podobně jako 
byly převedeny byty v domě čp. 1910. „Za vedení rad-
nice mohu říci, že jsme rádi, že bude slib města z roku 
2002 splněn,“ říká starosta Říčan David Michalička /
Klidné město/.

Ve dnech 12. a 14. října se v prostorách Staré radnice 
uskutečnilo slavnostní vítání občánků. Místostarost-
ka Hana Špačková a radní pan Petr Auředník přivítali 
třiadvacet malých občánků.

ŘÍJEN 2021
Město hledá lokalitu pro venkovní koupaliště
Zpracované má čtyři studie, které dne 18. 10. projed-
návalo s občany v KC Labuť. Z diskuze a z následného 
hlasování principem D21 (dva kladné a jeden zápor-
ný bod) pak jako nejvýhodnější umístění vyplynulo 
v areálu Olivovy dětské léčebny. K výběru lokalit se 
jistě bude moci vyjádřit široká veřejnost v budoucnu. 
Zaznělo i důrazné odmítnutí varianty Marvánek.

Městské lesy
Letošní počasí vývoji lýkožrouta smrkového (kůrov-
ce) v našich lesích příliš nepřálo. Stihnul se vylíhnout 
„pouze“ dvakrát. Nucená těžba byla letos o třetinu 
nižší než třeba v roce 2019. Z tohoto důvodu měli 
správci lesa více času na provádění pěstební činnosti. 
Práci jim přidělaly letní bouřky, které poškodily stro-
my, a správci lesa museli nejednou sáhnout po pile, 
aby zprůchodnili oblíbené lesní cesty. V městských 
lesích se opravovaly cesty a vznikly tři značené běžec-
ké okruhy. Vítaným zpestřením pro návštěvníky lesů 
jsou vyřezávané sochy z pařezů stromů. Vzniklo též 
několik tůní pro zadržení vody.

Krajský soud v Praze zamítl návrh přípravného 
výboru na vyhlášení místního referenda
Soud tak potvrdil stanovisko MV ČR i právní kance-
láře Frank Bold Advokáti. 

Investiční akce a opravy

l Požadavek na opravu chodníku zmiňovali oby-
vatelé sídliště jak v participativním rozpočtu, tak 
v rámci Revitalizace sídlišť. Další chodníky a cesty 
pro pěší staví město třeba u fotbalového, ragby a 
dopravního hřiště.

Unikátní dešťový biotop vznikne v areálu školy 
U Říčanského lesa
Na konci října byla zahájena realizace dešťového 
biotopu u 3. Základní školy U Říčanského lesa. Uni-
kátní projekt, který má ukázat prospěšnost šetrného 
nakládání s dešťovou vodou, vznikne úpravou střední 
části atria školy. Projekt je spolufinancován z dotací.

Termín kolaudace ČOV se posunul 
na konec října 
Následně začal zkušební provoz. Radnice tak mohla 
spustit připravený projekt Kanalizace pro domácí, 
který má garantovat, že se přednostně připojí stáva-
jící domácnosti a až poté bude přidělena případná 
volná kapacita na nové stavební projekty. Radnice 
tak chtěla zabránit tomu, co se stalo v minulosti, že 
po navýšení kapacity ČOV si tuto rozebrali develo-
peři na velké stavební projekty.



Od pátku 26. listopadu 2021 00.00 
hodin platil na území České repub-
liky nouzový stav. Vláda ho vyhlá-
sila na 30 dnů, tedy do 25. prosin-
ce 23.59 hodin. Kromě krizových 
opatření nadále platila i mimořádná 
a ochranná opatření Ministerstva 
zdravotnictví. 

Opatření se netýkala poskytovaných služeb úřadu ve-
řejnosti pouze nastavení režimu pro zaměstnance úřa-
du (očkovaní a neočkovaní, karantény, homeoffice). 

Vedení radnice reagovalo na zvyšující poptávku po 
očkování
Město Říčany díky spolupráci s krajským očkovacím 
koordinátorem vyjednalo mobilní očkovací tým. Oč-
kuje se od 27. listopadu v obřadní síni Staré radnice 
každé úterý odpoledne a každou sobotu dopoledne. 
Zdravotníci aplikují vakcíny dle výběru bez předchozí 
registrace osobám nad 16 let. V nabídce jsou vakcíny 
společnosti Pfizer/ BioNTech i Moderna. Hned první 

LISTOPAD 2021
listopadový týden bylo jasné, že zájem o očkování je 
značný, a od prosince se rozšířily původně dva očko-
vací dny i o páteční odpoledne.

Útvar interního auditu připravil interní průzkum spo-
kojenosti zaměstnanců úřadu. Do vyplnění online do-
tazníku se zapojilo 168 respondentů což je 76% oslo-
vených. Se závěry dotazníku byli seznámeni vedoucí 
na poradě s panem tajemníkem a vedením města v 
pátek 3. 12. 2021. 

Rozšíření služeb registru vozidel. Úřad zavedl 
hromadné podání 
Cílem je zkrácení čekací doby pro běžné občany. Služ-
ba hromadného podání je zpřístupněna klientům s 
žádostí na pět a více úkonů. Zájem jednoho z největ-
ších autobazarů v ČR o hromadné podání generoval 
nutnost navýšení pracovníků v této agendě.

Oddělení hospodářské správy instalovalo nový 
navigační sytém do budov úřadu na Masarykově a 
Komenského náměstí.

Město v souvislosti s epidemickou situací a na zá-
kladě vládních opatření zrušila veškeré připravené 
programy na adventní neděle a Čertovský rej na ná-
městí.

Radnice reagovala na připomínky občanů a od 1. lis-
topadu spustila platbu za parkování textovou zprávou 
SMS nebo po registraci „prozvoněním“. Za necelé tři 
měsíce již parkovací systém vygeneroval příjmy města 
přes tři miliony Kč, tedy téměř 50 % celkových nákla-
dů. 

Úřad rozjel zkušební dobu pro zavedení elektronické 
docházky. Zaměstnanci obdrželi čipy, kterými se pro-
kazují při příchodu a odchodu do/ze zaměstnání.

Městská Galerie Říčany vznikla 
v prostorách Staré radnice. Ve výstavním 
a koncertním sále město připravuje pestrý 
program pro milovníky umění.

Vernisáž výstavy obrazů Pavla Vavryse 
s názvem Česká paměť se uskutečnila 
v listopadu.



Matrika zavedla novou službu –
od prosince si návštěvu může klient 
zarezervovat v elektronickém ob-
jednávkovém systému, a to v úterý 
a ve čtvrtek od 8 do 11.30 hodin. 
V tyto termíny budou obslouženi 
pouze klienti s rezervací. Ostatní 
úřední hodiny jsou beze změn.

Radnice spustila on-line formulář
Vlastníci nemovitostí tak mohou jednoduše a rych-
le přihlásit černou popelnici a zažádat o bio nádobu. 
Známku si však lze vyzvedávat až v průběhu ledna 
2022 v Infocentru. Přihlásit černou popelnici je mož-
né i osobně na pokladnách MěÚ.

Již počtvrté Říčany zvítězily v hodnocení Indexu 
kvality života v rámci projektu Obce v datech. In-
dex kvality života porovnává celkem 206 obcí s roz-
šířenou působností včetně Prahy na základě veřejně 
dostupných dat. Zahrnuje dohromady 29 ukazate-
lů. Město Orlová pravidelně obsazuje opačnou příč-
ku hodnocení. Starosta pozval zástupce Orlové do 
Říčan.

PROSINEC 2021
Vyhodnocení dotazníkového šetření Revitalizace Ma-
sarykova náměstí byla představena zastupitelům a ob-
čanům v Říčanském kurýru (leden).

Město nechalo opravit pěší cestu k nádraží z ulice 
Scheinerova, cestu v parku mezi Mánesovou a Rý-
dlovou i cestu podél trati od ulice Olivova k ulici Pod 
Tratí. Podle harmonogramu pokračuje i  stavba nové 
mateřské školy Větrník. 
Město uspořádalo tradiční setkání seniorů 
s hudbou.

Masarykovo náměstí ozdobil 
nový vyřezávaný betlém 
od řezbáře Luďka Vančury 



Odbor kancelář starosty, dotace a veřejné zakázky 
Mgr. Markéta Javůrková, vedoucí odboru

l Kolegyně z veřejných zakázek připravily uzavření 
největší koncesní smlouvy, a to na provozování vodo-
hospodářské infrastruktury na dalších 10 let v hodno-
tě více než 680 000 000 Kč.

l OKS dotačně i zakázkově administroval jednu z 
nejrozsáhlejších výsadeb zeleně v Říčanech v patnácti 
lokalitách o celkové rozloze 5,79 ha.

l Probíhala intenzivní příprava na výběr dodavatele 
služeb odpadového hospodářství.

l Začalo projektování rekonstrukce Úpravny vody v 
Říčanech. Budova, která byla dlouho nevyužitá, do-
stane nejen nový kabát, ale především nové zařízení 
pro zajištění zásobování vodou z místních vrtů. 

l Vysoutěžena byla veřejná zakázka na úpravy okolí 
Marvánku. Vybraný dodavatel opraví všechny cesty 
pro pěší, vzniknou nová mola, moderní vstupní por-
tál a opravena bude příjezdová komunikace s parko-
vištěm.

l Obnovení Podchodu pod železniční tratí se reali-
zuje díky finančním prostředkům SFDI, které město 

Krátce z činnosti některých 
odborů a oddělení

začalo čerpat. Zhotovitel vzešlý z veřejné zakázky a 
stavbu dokončí na jaře 2022.

l Byla dokončena realizace projektu a úspěšně vypo-
řádána získaná dotace k investiční akci Vodovod a ka-
nalizace Voděrádky.

l  Na základě veřejné zakázky byla podepsána smlou-
va o dílo na realizaci Botanického centra u 3. ZŠ u Ří-
čanského lesa.

l  Dotace města – podpora neziskových organizací:

Program AKCE
Zastupitelstvo města Říčany schválilo rozdělení fi-
nančních prostředků na žádosti podané v programu 
Akce 2021 v celkové výši 991 837 Kč. Celkem bylo po-
dáno 60 žádostí. Úspěšně uskutečněných a podpoře-
ných bylo 29 akcí v celkové výši 557 865 Kč. Bohužel z 
důvodu nepříznivé pandemické situace se neuskuteč-
nilo 31 akcí.

Program PROVOZ
Zastupitelstvo rozdělilo finančních prostředků na jed-
notlivé žádosti podané v programu Provoz 2021. O 
dotaci na provoz požádalo 34 organizací. Celkem bylo 
v programu Provoz 2021 rozděleno 2 672 625 Kč.

Oddělení organizační a správní
Bc. Jana Šimková, vedoucí oddělení 
ověřování, CzechPOINT, podatelny, matrika

l  V matričním obvodu města Říčany, který čítá 19 
obcí, bylo v roce 2021 uzavřeno 90 manželství a z toho 
bylo 27 sňatků uzavřeno církevní formou a 6 sňatků 
uzavřeli cizinci.

l V matričním správním obvodu nemáme porodnici, 
přesto se při domácím porodu narodily dvě děti.

l Úmrtí v matričním správním obvodu bylo 336.

Útvar interního auditu 
Ing. Věra Likešová, vedoucí odboru  

l Základní činností útvaru interního auditu a kont-
roly (ÚIA)  je v souladu se zákonem č. 320/2001 Sb., 
o finanční kontrole ve veřejné správě a s prováděcí 
vyhláškou č. 416/2004 Sb. výkon kontrolní a auditní 
činnosti.

l V roce 2021 vykonal ÚIA veřejnosprávní kontroly 
s cílem ověřit vybrané údaje z účetní závěrky za rok 
2020 se zaměřením na výdaje hrazené z provozních 
a účelových příspěvků poskytnutých městem ( cca 
23.433,38 mil. Kč) u 15 příspěvkových organizacích 
zřízených městem Říčany.   

l Činnost interního auditu a kontrol uvnitř MěÚ se 
zaměřila na: 
l Analýzu workflow procesů, stavu používaných vzo-
rových smluv, objednávek a výši limitů pro finanční 
kontrolu a   ÚIA navrhl zlepšení, na jejichž realizace 
se i aktivně podílel (např.  formulář vzorové objednáv-
ky, rozšíření počtu vzorových smluv, úprava schvalo-
vacího workflow pro smlouvy aj.). 

l Dodržování vnitřních předpisů při zadávání veřej-
ných zakázek malého rozsahu, postupy při tvorbě, 
uzavírání a evidenci smluv, dodržení smluvních pod-
mínek u dodavatelů projektu „Parkuj dobře“.

l Zpracování strategie rozvoje MěÚ Říčany pro roky 
2021 – 2025 na základě analýzy stavu ve čtyřech ob-
lastech: Klienti, Zaměstnanci, Agendy – procesy - 
elektronizace a Budovy a finance úřadu. Plán vytyčuje 
cestu pro zvládnutí rostoucích nároků na kvalitu po-
skytovaných služeb ve veřejném sektoru do budoucna.

l Z dalších činností ÚIA koordinoval aktivity spoje-
né s členstvím města Říčany v benchmarkingové ini-
ciativě BI 2005 jako je např. sběr dat za přenesenou 
i samostatnou působnost za rok 2020 pro srovnání 
a analýzy jednotlivých agend, emailovou výměnu 
dobrých praxí, účast na pracovních setkání atd., vše 
vedoucí ke zlepšení výkonu veřejné správy na MěÚ 
Říčany. 

Databáze B1 2005

Počet všech úkonů v agendách státní správy 
na počet zaměstnanců výkonu 

státní správy 2016-2020

Město Říčany

Pracovní skupina B

l Útvar interního auditu zastřešuje agendu vyřizování 
stížností, petic a ostatních podání a dbá na dodržová-
ní lhůt jejich vyřízení. V roce 2021 bylo na ÚIA zaevi-
dováno 82 stížností, petic a podání. 

Útvar krizového řízení
Mgr. Jiří Skočdopole, vedoucí odboru

l Útvar organizačně zajišťoval po celý rok pandemie 
ochranné a zdravotnické pomůcky a staral se o jejich 
redistribuci do škol, zdravotnických a sociálních zaří-
zení, také zajišťoval ochranné a testovací prostředky 
pro úřad.

l Technicky a organizačně zajistil spuštění testovací-
ho místa v Domažlické ulici u nemocnice i na Masa-
rykově nám.

l  Technicky a organizačně zajistil spuštění velko-
kapacitního očkovacího centra v městské sportovní 
hale a mobilního očkovacího týmu ve Staré radnici.

l Zajistil mobilní testovací tým do škol.

l  Za matriční obvod Říčany zpracovala matrika cel-
kem 44 žádostí o změnu jména nebo příjmení.



Odbor právní
JUDr. Eliška Špoková, vedoucí odboru

l Vydání nařízení rady o zavedení zón placeného par-
kování a ceníku.

l Příprava místního referenda o zrušení zón placené-
ho parkování.

l Dohoda s Vihorev Development Prague East s.r.o. 
ohledně rekonstrukce budovy Alfa Tower (závazek k 
vybudování parkovacího domu).

l Vydání nových obecně závazných vyhlášek o ve-
řejném pořádku, o místním poplatku za užívání ve-
řejného prostranství a o stanovení obecního systému 
odpadového hospodářství.

l Soudní spor ohledně bytů v BD 2000.

l Statistika našich přestupkářek: za rok 2021 bylo 
oznámeno 726 nových přestupků na úseku občanské-
ho soužití, veřejného pořádku a majetku, 667 jich náš 
odbor vyřídil.

Odbor správních agend a dopravy
Mgr. Michal Šilinger, vedoucí odboru 

l Oddělení registru vozidel a řidičů rozšířil službu 
pro veřejnost – hromadná podání na registru vozidel.

l  Oddělení OP & CP – zorganizovalo a úspěšně reali-
zovalo volby do PS v rámci covidových opatření.

l Oddělení úsekového měření a vážení vozidel rozjelo 
nový systém pro zpracování přestupků u vysokorych-
lostního vážení vozidel, což povede k efektivnějšímu 
vymáhání od dopravců přetížených kamionů.

l Silniční správní a speciální stavební úřad dokončil 
reorganizaci a doplnění týmu.

l Oddělení přestupků v dopravě realizovalo zpraco-
vání přestupků na úseku nového systému parkování.

Oddělení hospodářské správy města
Jan Vážný, DiS., vedoucí oddělení

l Ve spolupráci s vedením města vytvořilo Zásady 
bytového hospodářství a zřídilo Fond rozvoje bydlení 
města.

l Dokončilo pasportizaci bytových a nebytových pro-
stor v majetku města.

l Začalo s realizací nového navigačního systému po 
budovách úřadu.

l Věnovalo se pravidelné údržbě dětských hřišť  
a sportovišť města.

l Zrealizovalo projekt autonomního řízení spotřeby 
energií v nafukovací hale na Sportovišti u lesa.

Oddělení investic
Ing. arch. Alice Štěpánková, vedoucí oddělení

Z největších projektů jmenujme:
l  Dokončení investice Intenzifikace ČOV Říčany.

l Výstavba nové mateřské školy Větrník a související 
investice rekonstrukce ulice Bílá.

l Výstavba podchodu pod železniční tratí.

l Kompletní rekonstrukce ulice Nedbalova a rekon-
strukce ulice Dukelská.

Odbor Informačních technologií
František Javůrek DiS., vedoucí odboru

l V roce 2021 zajišťoval technické vybavení pro úřad 
a školy.

l V rámci zavádění parkovacích zón zajišťoval pro-
pojení informačních systému, smlouvy pro možnosti 
úhrady parkovného (MPLA, SMS), web parkujdobre.
cz.

l Pilotní zapojení Portálu Občana města Říčany do 
hlasování Překvapte Říčany.

l Nové webové stránky města Říčany. Tvorba cyklos-
čítače u zimního stadionu. Přidání další webkamery 
(náměstí)

l Zajištění IT vybavení a vyvolávacího systému do 
očkovacího centra. 

l Údržba a rozšiřování kamerového systému MP.

l Vytvoření hodnocení spokojenosti občanů s úřed-
níky na přepážkách OSAD a Stavební úřad.

l Realizace lepší dostupnosti online přenosů ze za-
stupitelstva města (YouTube).

Městské policie
Václav Řezáč, vedoucí oddělení 

l Jedním z největších úkolů roku byla příprava, reali-
zace a provoz parkovacího systému.

l Podařilo se stabilizovat plný počet strážníků do 
výkonu – plný stav. Dlouhodobý nelehký úkol získat 
kvalifikované strážníky do plného počtu. 

l Proběhlo mimořádné školení všech strážníků/řidi-
čů na bezpečnou jízdu pod majáky na silničním po-
lygonu. 

Uvedené bylo velmi důležité pro získání zkušeností 
při řízení služebních vozidel v rizikovém prostředí při 
neočekávaných situacích, které mohou řidiče při jízdě 
na majáky potkat. Strážníci vše splnili na výbornou, 
včetně získání certifikátu o příslušném proškolení. 

l Ze společných úkolů MP a Města ve spolupráci s 
OTS (oddělení technických služeb – mj. správce ko-
munikací) došlo k zefektivnění činnosti při odstraňo-
vání autovraků z ulic, výsledkem je více parkovacích 
ploch na místo odstavených autovraků, které navíc 
hyzdí ulice.

l Z evidence událostí bylo zjištěno, že strážníci řešili v 
roce 2021 o 2 026 více událostí oproti roku 2020. Nyní 
to tedy bylo 8 457 evidovaných událostí, což je na naší 
ne úplně velkou městskou policii dost velké číslo, za 
kterým se skrývá mnoho práce a řešení jednotlivých 
událostí, a to vše v době Covidové, která nám to všem 
neulehčovala.



Odbor územního plánování a regionálního rozvoje 
Ing. Čestmíra Šťastná, vedoucí odboru 

l Zajišťuje plnění 3 agend: územní plánování, památ-
ková péče a agenda Zásad pro výstavbu. Třetí jme-
novaná agenda je pouze pro město Říčany, první dvě 
jsou v kombinaci samosprávy a státní správy, která je 
vykonávána pro správní obvod (52 obcí).

l V agendě územního plánování je průběžně pořizo-
váno průměrně asi 30 územně plánovacích dokumen-
tací a jejich změn a aktuálně pořizujeme 13 územní 
studií. 

l Podáváme informace o územních plánech všech 
obcí z ORP a o zařazení jednotlivých pozemků z hle-
diska možných změn v území (staveb atd.), a to jak pí-
semnou formou, tak při osobních návštěvách klientů, 
a vydáváme závazná stanoviska územního plánování, 
která jsou podkladem pro rozhodování stavebního 
úřadu. 

l Za rok 2021 bylo v rámci agendy Zásad posouzeno 
celkem 175 záměrů a bylo uzavřeno 40 smluv. Příjem 
města ze smluv podle Zásad uzavřených v roce 2021 
činil 7 690 000 Kč.

l Za rok 2021 bylo v oblasti územního plánování vy-
dáno 1634 závazných stanovisek, 88 vyjádření a 138 
územně plánovacích informací. Agenda Zásad pro 
výstavbu v Říčanech spočívá v posuzování souladu 
stavebního záměru s dokumentem Zásady, který při-
jalo zastupitelstvo města a který řeší pravidla pro udě-
lování souhlasu města s výstavbou. V rámci agendy se 
připravují plánovací smlouvy, smlouvy o spolupráci 
a smlouvy o příspěvku na infrastrukturu (do Fondu 

rozvoje města), které jsou uzavírány mezi městem a 
stavebníkem záměru na území města.

l Památková péče je vykonávána pro správní území 
ORP, na jehož území se nachází 113 nemovitých a 164 
movitých památek (stav k 31. 12. 2021). 

l Dále se v našem správním území nachází několik 
území s plošnou památkovou ochranou (tedy ochra-
nou všech nemovitostí v daném území) - jedna ves-
nická památková zóna (Lensedly), dvě městské pa-
mátkové zóny (Kostelec n. Č. L. a Ondřejov) a několik 
ochranných pásem kulturních památek (Konojedy, 
dvě OP ve Stříbrné Skalici, a Svatbín). 
Odbor rovněž zajišťuje péči o kulturní památky ve 
vlastnictví města Říčan (obnova a restaurování kul-
turních památek – Mariánský sloup na náměstí, hrad-
ní donjon, hradní studna, sledování statiky hradní 
zříceniny).

l V roce 2021 bylo za památkovou péči vydáno cel-
kem 65 závazných stanovisek/rozhodnutí, 292 vyjá-
dření a koordinovaných vyjádření, a byly uloženy tři 
pokuty.

Odbor sociálních věcí a zdravotnictví
Mgr. Blanka Spolková, vedoucí odboru

l Sociální pracovnice OSVZ nad rámec svých pracov-
ních povinností v roce 2021 uspořádaly pro děti ze so-
ciálně znevýhodněného prostředí:
l letní pětidenní pobyt v Kořenově;
l šest jednodenních výletů v době prázdnin;
l dvě návštěvy dětského filmu na Fialce se zmrzlinou; 
l jarní a podzimní bazárek, kdy darované věci si mo-
hou rozebrat děti i rodiny ze sociálně znevýhodněné-
ho prostředí. 

l Ve spolupráci se ZŠ Nerudova i MŠ Čtyřlístek Plně-
ní vánočních přání dětem i seniorům.

l Průběžně během roku ve spolupráci s Koloběhem 
zajištění pomoc v rodinách, které se ne vlastní vinou 
dostaly do náročných tíživých situací (požár, úmrtí v 
rodině, ztráta bydlení,...).

l V roce 2021 se podařilo zajisti pomoc i obcím posti-
ženým tornádem (Moravská Nová Ves a Hrušky) a to 
prostřednictvím sociálního odboru ORP Břeclav, ale 
i přímo rodinám při osobní návštěvě Moravské Nové 
Vsi.

l Zprostředkování a propojení pomoci mezi podni-
kateli z našeho ORP a krizovým štábem v Břeclavi.

l Zprostředkování pomoci rodin z našeho ORP pří-
mo rodinám postižených obcí (přes sociální odbor 
Břeclav).

l Zprostředkování pomoci z Koloběhu přímo rodi-
nám postižených obcí.

Odbor školství a kultury
Mgr. Petr Dušek, vedoucí odboru

l  Zajištění interaktivní mapy města „Poznej Říčany“ 
– dodání informací k zatím cca 200 bodům ve městě 
+ jejich kontrola. Následovat bude další doplňování 
bodů a zajištění panoramatických fotografií.

l Zajištění kulturnějšího prostředí a vzhledu společ-
ných prostor v budově F na Komenského nám. Propa-
gace akcí příspěvkových organizací zřizovaných měs-
tem na chodbách budovy F. Spolupráce na organizaci 
koncertu Pavla Šporcla.

Odbor Životního prostředí
Ing. Radek Smetánka, vedoucí oddělení

Kromě povinností v rámci výkonu státní správy se 
odboru podařilo realizovat například:

l Realizace tůní v rámci projektu Zadržení vody v 
krajině. Kolegové z Vodoprávního úřadu Šárka Dou-
dová a Václav Balvín vybrali vhodná místa k realiza-
ci těchto opatření a během druhé poloviny loňského 
roku došlo k realizaci dvou tůní v městských lesích v 
lokalitě u Říčanské hájovny a dále dvou tůní v lokalitě 
Ryba (při křížení cest Na Kopešín a Potoční).

l Realizace běžeckých tras v lesích města Říčany.
Kompletní vyznačení tří běžeckých tras (zelená, čer-
vená, žlutá), výroba a instalace infotabulí k jednotli-
vým trasám.

l Pěší propojení Říčan a místní části Voděrádky.
Po dohodě s vlastníky pozemků a hospodařícím sub-
jektem. Voděrádky došlo na podzim loňského roku k 
realizaci travnatého pásu v šíři zhruba tří metrů sou-
běžně s komunikací Voděradská. Povrch je pouze za-
travněn speciální travní směsí, která je vhodná právě 
pro tento typ zelených pásů. V roce 2022 bude OŽP 
pokračovat v dalších realizacích (Kuří – Říčany, Březí 
– Strašín).

l  V jarních měsících (březen-duben) OŽP pravidelně 
realizuje projekt “Zabezpečení tahových cest obojži-
velníků “ v lokalitě Tehov u Říčan. Opatření je prová-
děno formou sítového hrazení tahového koridoru u 
frekventované silnice s následným přenášením oboj-
živelníků mimo komunikaci ve směru k místu roz-
množování. Opatření je nezbytné z důvodu prevence 
škod na populaci dospělců a udržení jejich početnosti 
v lokalitě.

l Distribuce cca 180 tis. antig. testů a cca 100 tis. rou-
šek pro veřejné i soukromé školy v ORP (cca 60-80 
škol). Distribuce probíhala téměř každý měsíc, v před-
vánočním období každý týden.

l Ve školním roce 2020-2021 bylo v ORP Říčany 60 
škol z toho 3 nově vzniklé (MŠ Kuřátko, MŠ Doubek, 
MŠ Herink). 

l Referentky OŠK za školní rok zkontrolovaly a řeši-
ly přes 1 100 dokumentů (výkazy, platové inventury, 
finanční rozvahy škol, žádosti o přesuny finančních 
prostředků a další).


